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Onderwerp: verslag overleg rekenkamercommissie en fractievoorzitters 8 maart 2017 

Geachte leden van het algemeen bestuur, 

Op 8 maart 2017 heeft een gesprek plaatsgevonden tussen de rekenkamercommissie en de fractievoorzitters. 
Doel van dit gesprek was om een selectie van onderzoeksonderwerpen te bespreken. Als bijlage bij deze brief 
is het verslag van dit gesprek opgenomen. 

In de bijeenkomst bleek dat de voorkeur van de fracties uitgaat naar de onderwerpen: baggerbeleid, 
samenwerking Vlaanderen en de kaderstellende rol van het algemeen bestuur bij integrale EVZ-projecten. De 
volgorde in voorkeur en onderbouwing van de onderwerpen verschilt per fractie, maar voor deze 
onderwerpen bestaat wel draagvlak bij het algemeen bestuur. 

De rekenkamercommissie is onafhankelijk in de keuze van onderzoeksonderwerpen, maar heeft de 
uitkomsten van het overleg van 8 maart j l . zwaarwegend mee laten wegen bij haar keuze. 
De rekenkamercommissie heeft als eerste onderzoeksonderwerp voor baggerbeleid gekozen. Over de 
invulling hiervan wordt u nog nader geïnformeerd. 

Heeft u nog vragen of opmerkingen, dan kunt u contact opnemen met de secretaris van de 
rekenkamercommissie, telefoon nummer: 076 564 10 18, e.lantink@brabantsedelta.nl. 

Hoogachtend, 
Voorzitter 
Rekenkamercommissie 

mr. C M . de Graaf 

Bijlage(n): Verslag overleg rekenkamercommissie en fractievoorzitters 8 maart 2017 
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Verslag van rekenkamercommissie en fractievoorzitters op 8 maart 2017 

Plaats 
Aanwezig 

Afwezig 
Notulist 
Kopie aan 

Bouvigne, kamer 3 
Mevrouw I. Raaijmakers (voorzitter), de heer K. Burger, mevrouw W. de Koning-Bogers en 
mevrouw E. Lantink (ambteli jk secretaris) 
De heer Hieltjes (waarnemend dijkgraaf), de heer Sneep (VVD), de heer Verroen (CDA), 
de heer Mureau (Ons Water/Waterbreed), de heer Arts (Water Natuurl i jk), de heer 
Schouwenaars (PvdA), de heer Voets (50plus), de heer Knook (Ongebouwd), de heer Kocx 
(Bedri jven), mevrouw Raedts (Natuurterreinen) 

Algemene Waterschapspartij 
E. Lantink 

Onderwerp Actie door 

1. OPENING EN MEDEDELINGEN 
De voorzitter heet iedereen welkom en geeft aan verheugd te zijn dat nagenoeg 
iedereen aanwezig is. Een speciaal welkom voor de waarnemend dijkgraaf, de heer 
Hieltjes. De heer Hieltjes geeft aan het belangrijk te vinden deel te nemen aan dit 
overleg, om daarmee als waarnemend dijkgraaf invulling te kunnen geven aan de 
verbindende rol tussen het DB, de organisatie en de fractievoorzitters. 
De voorzitter geeft aan dat de fractievoorzitters geen besluitvormend orgaan zi jn, 
maar dat de rekenkamercommissie dit overleg graag wil gebruiken om te 
klankboorden en informatie op te halen vanuit de fractievoorzitters. Doel van het 
overleg is om te komen tot een selectie van potentiële onderzoeksonderwerpen. 

2. VASTSTELLEN AGENDA 
Op de agenda in Ibabs, dient agendapunt 4b 'Overzicht uitgevoerde onderzoeken 
rekenkamercommissie waterschappen'te worden gewijzigd in: Budget 
rekenkamercommissie. In de agenda die is opgenomen als bijlage bij agendapunt 
2, staat agendapunt 4b wel correct. 

3. VASTGESTELD VERSLAG V O R I G E VERGADERING 
Het verslag is al vastgesteld en staat op de agenda zodat dit in Ibabs kan worden 
teruggelezen. 

4. BESPREEKPUNTEN 

4.A. VASTSTELLEN TOP 5 ONDERZOEKSONDERWERPEN 
De voorzitter geeft aan dat in het vorige overleg is afgesproken dat de 
rekenkamercommissie zal kijken naar de onderwerpen die bij andere 
waterschappen zijn onderzocht en naar de ontwikkelingen bij de overheid in het 
algemeen. Ook is afgesproken dat de rekenkamercommissie met een voorstel 
komt. Op basis van selectiecriteria van de Rkc, zoals opgenomen in het 
onderzoeksprotocol, ligt er nu een voorstel van een top 5, die doorloopt tot 2018. 
Dit betekent niet dat alle onderwerpen dit jaar worden uitgevoerd. Er is gekozen 
voor vi j f onderwerpen, omdat dit overzichtelijk is en de ruimte biedt om gedurende 
het jaar tussendoor onderzoeken uit te voeren die actueel zijn voor het AB. De 
voorzitter wil graag weten wat de aanwezigen van de vi j f voorgestelde 
onderwerpen vinden. 
De voorzitter geeft aan dat de rekenkamercommissie onafhankelijk is in de keuze 
van onderzoeksonderwerpen, maar dat het advies van de verschillende fracties 
zwaarwegend zal wegen. 



Onderwerp Actie door 
De heer Schouwenaars (PvdA) geeft aan de voorgestelde vijf onderwerpen prima 
onderwerpen te vinden. Hij geeft aan dat het onderwerp 'Samenwerking 
Vlaanderen' hem aanspreekt als dit samen met de Rkc van de Dommel wordt 
uitgevoerd. Onderwerp 5 kaderstellende rol AB bij integrale EVZ-projecten, kan in 
het kader van bestuurlijke vernieuwing gebruikt worden om lering te trekken voor 
andere onderwerpen voor besturen op hoofdlijnen. Belangrijk om dit onderwerp 
naar voren te trekken. De heer Verroen (CDA) sluit zich hierbij aan. De heer 
Verroen ( CDA) geeft aan dat het DB ook aandacht kan vragen voor medewerking 
door de Dommel aan dit onderzoek. 
De heer Sneep (VVD) geeft aan het meerjareninvesteringsprogramma belangrijk te 
vinden. 
De heer Kocx (Bedrijven) geeft als voorkeur aan het baggerbeleid (belangrijk voor 
watersysteem, groot maatschappelijk en financieel belang). De heer Kocx 
(Bedrijven) geeft aan dat het onderwerp 'discrepantie afvalwater en 
zuiveringsheffing' op landelijk niveau op de agenda staat en hier in het verleden 
naar gekeken is, dus wat betreft de fractie Bedrijven kan met dit onderwerp beter 
gewacht worden. Ook het onderwerp meerjareninvesteringprogramma heeft geen 
prioriteit voor de fractie. Wel het onderwerp 'Samenwerking Vlaanderen'. Dit 
onderzoek zou ook eventueel nog met Aa en Maas erbij kunnen worden uitgevoerd. 
De heer Kocx (Bedrijven) stelt voor met het onderwerp kaderstellende rol bij 
integrale EVZ-projecten te wachten, omdat eerst ervaring opgedaan moet worden 
met het sturen op hoofdlijnen. 
Mevrouw Raedts (Natuurterreinen) geeft de voorkeur aan het onderwerp 
kaderstellende rol bij integrale EVZ-projecten, mits het onderzoek zich niet alleen 
beperkt tot de kaderstellende rol, maar ook de controlerende rol van het AB. Met 
andere woorden levert de aanleg van de EVZ het beoogde resultaat op. Het tweede 
onderwerp dat haar voorkeur heeft is baggerbeleid, met name ook vanuit het oog 
van klimaatverandering. 
De heer Mureau (Ons Water/Waterbreed) geeft aan dat de fractie de voorkeur heeft 
voor het onderwerp baggerbeleid. Het onderwerp kaderstellende rol bij integrale 
EVZ-projecten is ook een optie, als het een nul meting betreft. Later kan dan 
gekeken worden welk effect bestuurlijke vernieuwing heeft. 
De voorzitter vraagt aan de heer Hieltjes op het uitvoeren van een nulmeting het 
project bestuurlijke vernieuwing doorkruist. De heer Hieltjes geeft aan dat dit niet 
het geval is. 
De heer Knook (Ongebouwd) geeft aan dat de voorkeur van de fractie uitgaat naar 
het onderwerp baggerbeleid. 
De voorzitter vat hetgeen gezegd is als volgt samen: 
De voorkeur van de fracties gaat uit naar de onderwerpen' baggerbeleid , 
samenwerking Vlaanderen en de kaderstellende rol van het AB bij integrale EVZ-
projecten'. De voorzitter constateert dat de volgorde in voorkeur en onderbouwing 
van de onderwerpen per fractie verschilt, maar dat er voor deze onderwerpen wel 
draagvlak bestaat. 

De voorzitter vraagt of er nog onderwerpen worden gemist. 
De heer Sneep (VVD) geeft aan dat hij het onderwerp veranderend klimaat mist. 
De heer Kocx (Bedrijven) vraagt of de Unie daar niet mee aan de slag is? De heer 
Hieltjes geeft aan dat hierover een paragraaf in het deltaprogramma en op de 
investeringsagenda van provincies, gemeenten en waterschappen wordt 
opgenomen De heer Schouwenaars (PvdA) merkt op dat het interessant zou zijn 
om te onderzoeken wat de attitude van het waterschap nu is ten aanzien van 
aansprakelijkstellingen als gevolg van wateroverlast en of die houding houdbaar is 
in de toekomst. De voorzitter geeft aan dit onderwerp een goede suggestie te 
vinden, nog niet precies te weten hoe dit in te vullen, maar mee te nemen naar de 
Rkc. 

4.B. BUDGET REKENKAMERCOMMISSIE 
De voorzitter geeft aan dat in 2016 een extra budget voor presentiegelden aan de 
Rkc is toegekend. Dat is niet conform de afspraak die destijds met het AB is 
gemaakt. De presentiegelden dienen ten laste van het budget van de Rkc te 
komen. Door de aparte post presentiegelden is het budget van de Rkc verhoogd. 
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Onderwerp 
De Rkc wil daar transparant over zijn en gaat uit van het budget voor advieskosten, 
exclusief het extra budget voor presentiegelden. De fractievoorzitters verzoeken de 
heer Hieltjes navraag te doen hoe dit extra budget is ontstaan en hierover een 
terugkoppeling te geven aan de fractievoorzitters. 

5. INGEKOMEN STUKKEN (TER KENNISGEVING) 
De voorzitter van de Rkc heeft op persoonlijke titel een brief aan het DB gestuurd 
over een aankomende veegwet, waarin de vergoeding voor AB leden wordt 
geregeld als ze lid zijn van een Rkc. De heer Verroen (CDA) geeft aan dat sommige 
commissies voor AB leden veel t i jd kosten. In zijn algemeen zou het mooi zijn als 
de Waterschapswet een mogelijkheid zou bieden voor een extra beloning voor 
commissiewerk. 
De heer Kocx (Bedrijven) vraagt of als dit geregeld is in de Waterschapswet, dit 
dan automatisch gaat gelden of dat het AB daarover een besluit moet nemen. De 
heer Schouwenaars (PvdA) geeft aan dat er waterschappen zijn die een vergoeding 
aan fracties geven. 
De secretaris zal bij de Unie informatie over de veegwet opvragen. Secretaris 
Mevrouw Raedts (Natuurterreinen) geeft aan dat het onderwerp 'vergoeding' ook 
nog als aandachtspunt staat bij bestuurlijke vernieuwing. Ze stelt voor dit ook in 
dat kader op te pakken. De heer Schouwenaars (PvdA) merkt op dat als het AB 
kiest voor een commissiestructuur, dit onderwerp daar goed bij past. 

6. RONDVRAAG/SLUIT ING 
De voorzitter geeft aan dat de volgende vergadering van de Rkc op 23 maart a.s. is 
en dat de Rkc dan een keuze zal maken in de onderzoekonderwerpen. Hierover zal 
het AB worden geïnformeerd. De heer Schouwenaars (PvdA) vraagt de Rkc 
aandacht te blijven houden voor het draagvlak binnen het AB. 
De voorzitter dankt alle aanwezigen voor hun aanwezigheid en duidelijke en actieve 
inbreng en sluit de vergadering. 

Breda, 23 maart 2017 

ACTIELIJST 
Datum/ 
nummer 

Ag. 
pt. 

Omschri jving Actie 
door 

Resultaat 

8-3-2017 4a Informeren fractievoorzitters over verklaring 
verhoging budget Rkc 

Wnd. Dijkgraaf Mail heer Van Stokkom 
13 maart 2017 

8-3-2017 4b Informeren bij Unie over inhoud veegwet Secretaris Mail van 9 maart 2017 

Actie door 

De heer Hieltjes 
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